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Miljö- och hälsoskyddsnämnden PROTOKOLL 3/2018 

  

 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 10 april 2018 kl. 17.05 – 18.05 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justerat Torsdagen den 19 april 2018 

  

 

Katarina Luhr Jonas Naddebo 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  

Jonas Naddebo (C) vice ordföranden  

 

Maria Östberg Svanelind (S) 

Måns Lönnroth (S) 

Mervi Mäkinen Andersson (S) 

Jonas Svanfeldt (S) §§ 10-30 

Hampus Rubaszkin (MP) 

Rikard Warlenius (V) 

Lars Jilmstad (M) 

Christoffer Järkeborn (M) 

Torbjörn Erbe (M) 

Helena Ljungberg (M) 

 

 
Tjänstgörande ersättare: 

Annika Ödebrink (S) §§ 1-9 för Jonas Svanfeldt (S) 

Sabine Pettersson (L) för Joar Forssell (L) 

 

 
Ersättare: 

Annika Ödebrink (S) §§ 10-30 

Fredrik Pettersson (S) 

Jakob Sahlin (S) 

Linda Agetoft (S) 

Linnéa Joandi (MP) 

John Myhrman (M) 

Märta Martin Åkesson (C) 

Ulrika Hoff (KD) §§ 7-30 

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Monika Gerdhem, Gustaf 

Landahl, Charlotte Larsson, Lena Mittal, Daniel Persson, Maria 

Svanholm, Emily Tjäder, Malin Täppefur och personalföreträdaren Luis 

Lopez §§ 1-26, 28-30 samt borgarrådssekreteraren Albin Arleskär. 
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 § 1 
Närvarorätt 
 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att medge närvarorätt vid 

dagens sammanträde till Charlotte Larsson och Luis Lopez. 

 

 

 § 2 
Val av justerare och tid för justering 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden utser vice ordföranden Jonas 

Naddebo (C) att tillsammans med ordföranden Katarina Luhr (MP) 

justera dagens protokoll.  

 

Justering sker torsdagen den 19 april 2018. 

 

 

 § 3 
Anmälan av föregående protokoll 
 

Protokoll 2/2018 från miljö- och hälsoskyddsnämndens 

sammanträde den 13 mars 2018 anmäls. 

 

 

 § 4 
Anmälan av inkomna skrivelser till miljö- och 
hälsoskyddsnämnden 
 

Inkomna skrivelser m.m. till miljö- och hälsoskyddsnämnden enligt 

förteckningar från den 28 mars och den 10 april 2018 anmäls. 

 

 

 § 5 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
miljöförvaltningen 
 
Beslut 

1  Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner redovisningen av 

delegationsbeslut fattade inom miljöförvaltningen från och 

med den 17 februari 2018 till och med den 16 mars 2018.  

 
Handlingar i ärendet   

Lista över delegationsbeslut ur ECOS för delegationsperioden 

2018-02-17 – 2018-03-16. 
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 § 6 
Anmälan av protokoll från rådet för 
funktionshinderfrågor 
 

Protokoll nr 1/2018 från sammanträde med rådet för 

funktionshinderfrågor vid miljö- och hälsoskyddsnämnden och 

fastighetsnämnden från den 22 januari 2018 anmäls. 

 

 

 § 7 
Underlag för budget 2019 med inriktning 2020 och 2021 
Dnr 2018-2858 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

underlag för budget år 2019 med inriktning för åren 2020 och 

2021. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

rapporteringen av miljöprogrammets delmål enligt bilaga 2 

till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 15 mars 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Jonas Naddebo (C), 

Lars Jilmstad m.fl. (M) och Sabine Pettersson (L) enligt följande: 

 

Underlaget för budget 2019 visar på miljö- och 

hälsoskyddsnämndens centrala roll i Stockholms miljö- och 

hälsoarbete. Vi välkomnar särskilt det fortsatta arbetet som 

berör målet om ett fossilbränslefritt Stockholm 2040. Det är 

viktigt att strategin fortlöpande uppdateras och går i takt med 
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utvecklingen för att vara relevant i stadens verksamheter. En 

stor utmaning är att fasa ut den fossila plasten från 

marknaden. Här fyller förvaltningen en viktig funktion genom 

utformning av stadens upphandlingskrav, styrmedelspåverkan 

och påverkan på EU-direktiv. Vi ser mycket positivt på att 

Stockholm Exergi visat att koldioxidfrånskiljning och lagring 

kan vara tekniskt och ekonomiskt genomförbart. I det fortsatta 

arbetet för att möjliggöra denna teknik behöver förvaltningen 

inta en aktiv roll. 

 

Vi välkomnar arbetet med att arbeta fram en ny kemikalieplan 

för staden. Nuvarande kemikalieplan, initierad av alliansen, 

har varit stilbildande i förbättringen av kommunalt 

kemikaliearbete i Sverige och Europa. Vi betonar vikten av 

att staden vågar fortsätta att driva utvecklingen framåt genom 

att hitta nya och innovativa arbetssätt inom kommande 

kemikalieplan. Arbetet för en giftfri stad är långtifrån klart. 

 

Slutligen vill vi betona vikten av att nämnden kontinuerligt 

arbetar med regelförenkling för att förbättra företagsklimatet i 

staden. Tillsynsfunktionerna ska kombinera omsorgen om 

stockholmarnas hälsa och miljö med en insikt om 

företagandets villkor. Service, bemötande, och attityder är 

faktorer som påverkar företagarnas arbetssituation och i 

förlängningen viljan att expandera och växa. Nämnden ska 

kontinuerligt jobba med dessa faktorer tillsammans med 

rättssäker myndighetsutövning för ett bra företagsklimat i 

staden. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i särskilt uttalande från vice 

ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och Sabine 

Pettersson (L). 

 

 

 § 8 
Dataskyddsombud för miljö- och hälsoskyddsnämnden 
Dnr 2018-5292 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö och hälsoskyddsnämnden bemyndigar förvaltnings-

chefen att upphandla och utse ett dataskyddsombud för 

nämndens räkning. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att beslutet att utse 

ett dataskyddsombud ska anmälas särskilt till nämnden. 
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Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 20 mars 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 9 
Årsrapport plaskdammar 2017 
Dnr 2017-6013 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

Årsrapport plaskdammar 2017. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 

Årsrapport plaskdammar 2017 till stadsdelsnämnderna och 

trafikkontoret. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 5 februari 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), 

Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V) enligt 

följande: 

 

Tillsynen av stadens plaskdammar är viktigt för att god 

vattenkvalitet ska kunna upprätthållas. Bristande städning i 

dammarnas närzoner är ett återkommande problem som också 
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har visat sig ha en direkt påverkan på graden av nedsmutsning 

av badvattnet. Detta ökar i sin tur risken för att vattnet 

förorenas av den skadliga bakterien Pseudomonas aeruginosa 

som finns i jord. Det finns alltså ett direkt samband mellan 

underhållet av plaskdammarnas närmiljö och förekomsten av 

hälsovådliga bakterier i plaskdammarna. Den styrande 

majoriteten har satsat stort på sommarjobb för unga. 

Trafikkontoret har exempelvis ökat antalet sommarjobbare, 

bland annat med sikte på parkstädning i de parker som 

trafikkontoret har ansvar för. Vi tror att sommarjobbare även i 

stadsdelarnas parker skulle kunna bidra till både bättre skötsel 

och information runt plaskdammarna vilket i sig skulle leda 

till förbättrad vattenkvalitet i stadens plaskdammar. 

 

 

 § 10 
Rapport om legionellautbrott 
Dnr 2018-832 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt förslag från 

ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind 

m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V): 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens rapport. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att nämnden 

uppvaktar regeringen om att införa anmälningsplikt för 

kyltorn. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att i övrigt anföra 

följande: 

 

Ärendet visar med stor tydlighet att anläggningar som kan 

sprida legionella måste hållas väl dokumenterade och att 

tillsyn regelbundet bör utföras på alla dessa anläggningar, 

även de anläggningar som tillhör verksamheter som idag 

saknar tillsynsplikt. 

 

För att kunna utöva tillsyn och för att snabbt kunna ingripa 

vid fall som detta vill vi se anmälningsplikt på kyltornen, 

vilket kräver en ändring i miljöprövningsförordningen. 

Nämnden bör därför uppvakta regeringen i denna fråga. 

 

För att snabbt kunna starta arbetet med frågan på kommunal 

nivå vill vi utöver detta att miljöförvaltningen utreder 

möjligheterna att själva, eller i samarbete med andra 

förvaltningar, inventera de kyltorn inom staden som går att 
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finna för att därmed kunna starta tillsyn på de torn som idag 

saknar tillsyn. Förvaltningen bör också i samarbete med 

stadsbyggnadskontoret utreda möjligheten att dokumentera 

och rapportera nya kyltorn via bygglovsansökningar. 

 

Som anges i Stockholms stads trygghets- och 

säkerhetsprogram 2018-2021 ska nämnder och bolag 

dokumentera och låta utvärdera sin egen hantering av 

inträffade oönskade händelser. En sådan utvärdering bör även 

ske av detta fall för att lära av erfarenheterna. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 17 mars 2018. 

Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar följande: 

 

1 Godkänna förvaltningens rapport. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) 

och Sabine Pettersson (L) föreslår att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Rikard 

Warlenius (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och 

Sabine Pettersson (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till förvaltningens förslag. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i förslag från vice ordföranden Jonas 

Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och Sabine Pettersson (L). 
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 § 11 
Yttrande över reviderat idrottspolitiskt program för 
Stockholms stad 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2018-2698 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 18 mars 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 12 
Råttproblem i Hammarby sjöstad 
Medborgarförslag 
Dnr 2018-2773 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar till Södermalms 

stadsdelsnämnd och till medborgare som inkommit med 

förslaget. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 17 mars 2018. 
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Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Jonas Naddebo (C), 

Lars Jilmstad m.fl. (M) och Sabine Pettersson (L) enligt följande: 

 

Vi välkomnar de förslag som framförs i medborgarförslaget 

om att förebygga problem med råttor i Hammarby sjöstad. 

Restaurangernas sophantering, tömda papperskorgar samt 

nedklippta buskar är viktiga faktorer för att hålla borta råttor, 

men också viktigt för en renare och trivsammare stad. Det är 

allvarligt att råttpopulationen i staden troligtvis ökat och vi 

framhåller vikten av att kontinuerligt se över 

bekämpningsmetoderna. Exempelvis råttsäkrade 

papperskorgar och avfallssystem, samt en medvetenhet om att 

skräp som lämnas av stadens verksamheter och invånare kan 

leda till att råttkolonier etableras och växer. I grund och 

botten handlar det om en fungerande stadsmiljöpolitik som 

klarar av att hålla staden hel, ren och snygg. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i särskilt uttalande från vice 

ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och Sabine 

Pettersson (L). 

 

 

 § 13 
Tillsyn av båtklubbar 2017 
Dnr 2018-2810 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens rapport för tillsyn av båtklubbar 2017. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att översända 

rapporten till idrottsnämnden, Saltsjö-Mälarens Båtförbund 

(SMBF), Svensk båtunion, Havs- och vattenmyndigheten, 

Naturvårdsverket, Länsstyrelsen i Stockholms län, 

Kemikalieinspektionen, Sjöfartsverket och 
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Transportstyrelsen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 26 mars 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 14 
Boverkets rapport regelefterlevnad vid byte av 
fastbränsleanordning 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2018-3763 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 18 mars 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) 

och Sabine Pettersson (L) föreslår att nämnden beslutar att 

avslå förvaltningens förslag till beslut och att därutöver 

anföra: 

 

Boverkets uppdrag att lämna förslag på att säkerställa att 

existerande regler följs vid byte av fastbränslepannor och 

rumsvärmare har vållat en upphetsad debatt. Främst beroende 
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av de konsekvenser som förslaget fått för alla de 

hundratusentals gamla vedspisar som finns i Sverige. Små 

klenoder som sprider hemtrevnad och värme, inte minst på 

landsbygden där de också utgör en viktig sekundär 

värmekälla och därutöver en del av beredskapen i händelse av 

kris och krig. 

 

Boverkets utgångspunkt har varit att reglera den stora 

andrahandsmarknaden som finns av dessa produkter för att 

komma åt byten som inte bidrar till att byggnaden uppfyller 

de tekniska egenskapskraven för hälsa och miljö. Självklart är 

utgångspunkten viktig om att värmekällorna ska uppfylla 

gällande krav men samtidigt är det viktigt att det råder en sans 

och balans i en fråga som innefattar det kulturarv som alla 

hundratusentals existerande vedspisar utgör. I synnerhet när 

forskningsrapporter visar att den största påverkan inte är 

vilken kamintyp man eldar i utan hur man eldar. Föreslagna 

regelverk för kaminer och spisar vore en mycket ineffektiv 

metod och innebär i praktiken ett stopp för en fungerande 

återanvändning och andrahandsmarknad för vedspisar. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Rikard 

Warlenius (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och 

Sabine Pettersson (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt förslag. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i förslag från vice ordföranden Jonas 

Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och Sabine Pettersson (L). 

 

 

 § 15 
Riktad tillsyn oljecistern 2017 
Redovisning av miljöförvaltningens rapport 
Dnr 2018-4884 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens rapport. 
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Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 26 mars 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 16 
FReight Electric Vehicles in Urban Europe, (FR EVUE) 
Redovisning av EU-projekt 
Dnr 2014-1007 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens redovisning. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 26 mars 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 17 
Förslag till handlingsplan för regional grön infrastruktur 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2018-3817 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
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2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 mars 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 18 
Tillsynsrapport 2017 för stadens skyddade områden 
enligt 7 kap. miljöbalken 
Dnr 2017-4761 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

miljöförvaltningens rapport. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 

rapporten för kännedom till länsstyrelsen, 

exploateringsnämnden, trafiknämnden, 

stadsbyggnadsnämnden och stadsmuseet samt till 

stadsdelsnämnderna i Skarpnäck, Skärholmen, Södermalm, 

Bromma, Hässelby-Vällingby, Spånga-Tensta och Rinkeby-

Kista, Enskede-Årsta-Vantör och Älvsjö. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 mars 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 

 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 
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förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Jonas Naddebo (C), 

Lars Jilmstad m.fl. (M) och Sabine Pettersson (L) enligt följande: 

 

Tillsynen av stadens skyddade naturområden utgör en viktig 

del för tillgängliga och välskötta naturområden i ett växande 

Stockholm. Rapporten identifierar problem med att skötsel 

och underhåll nedprioriteras i stadens resursfördelning. 

Snarare ligger fokus på investeringar vilket i sig genererar ett 

större behov av skötselresurser i framtiden. Möjligheten för 

stadsdelarna att söka pengar från centrala medelreserven för 

naturvårdande åtgärder är naturligtvis positiv men det vore 

bättre att resurser för kontinuerlig skötsel i högre grad finns i 

ordinarie budget för att upprätthålla en kontinuerlig skötsel 

och undvika kortsiktiga insatser. Därutöver finns inte 

möjlighet att söka medel för skötsel av naturmark utanför 

naturreservaten. För att tillgängliggöra och skapa trivsel i 

stadens grönområden behöver den löpande skötseln 

uppgraderas. Det är därför inte bra att den rödgrönrosa 

majoriteten gör tvärtom och nedprioriterar den löpande 

skötseln av Stockholms befintliga grönområden. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i särskilt uttalande från vice 

ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och Sabine 

Pettersson (L). 

 

 

 § 19 
Exploateringsprojekt, tillsynsrapport 2017 
Dnr 2018-4330 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

tillsynsrapporten. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 23 mars 2018. 

 

 

 

 

Nämndens behandling av ärendet  
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Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 20 
Förslag till handlingsplan för godstrafik i Stockholms 
stad 
Remiss från trafikkontoret 
Dnr 2018-2259 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att tillstyrka förslag 

till handlingsplan för godstrafiken i Stockholms stad i 

enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 mars 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Jonas Naddebo (C), 

Lars Jilmstad m.fl. (M) och Sabine Pettersson (L) enligt följande: 

 

Nödvändiga transporter måste komma fram samtidigt som 

transporterna inte ska bidra till ökade negativa effekter för 

miljö och klimat. Vi välkomnar att staden tagit fram en 

handlingsplan för att möta dessa utmaningar. Det finns många 

koncept kring hur varudistributionen kan göras smartare och 

det finns mycket pengar att spara när körningar kan 

samordnas. Det är positivt att staden testar nya och smarta 

koncept för mer samkörning gällande både kommersiella och 

offentliga transporter. Detta behöver ske i samarbete med 

företagare och fastighetsägare.  
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Att fördela en del av trafiken till off-peak-tider skulle minska 

trängseln, inte minst om den kan ske nattetid. En förutsättning 

för den typen av transporter är att den kan ske tyst. Det 

handlar dels om tysta transportfordon, dels tyst utrustning för 

lastning och lossning av varor. Det finns redan idag 

verksamheter i staden som kör detta på prov. Många vittnar 

om dess fördelar när fordon kan parkera nära utan att trängas 

med andra fordon och gående, allt kan göras snabbare. Nu är 

dags att skruva upp tempot och permanenta detta arbetssätt 

för att använda fler av dygnets timmar för leveranser. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i särskilt uttalande från vice 

ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och Sabine 

Pettersson (L). 

 

 

 § 21 
Motorbanor tillsynsrapport 2017 
Dnr 2018-3734 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

rapporten ”Motorbanor tillsynsrapport 2017”. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 

rapporten till berörda verksamhetsutövare och till 

branschorganisationen SVEMO, Svenska Motorcykel- och 

Snöskoterförbundet. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 mars 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 22 
Tillsynsrapport Hamn och sjöfart 2017 
Redovisning av miljöförvaltningens rapport 
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Dnr 2018-3733 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

rapporten ”Hamn och sjöfart – Tillsynsrapport 2017”. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 

rapporten till styrelsen för Stockholms hamnar för kännedom. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 mars 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 23 
Inrättande av Rågsveds naturreservat samt 
genomförandebeslut 
Dnr 2017-14488 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt förvaltningarnas 

gemensamma förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner 

samrådsredogörelsen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden föreslår att 

kommunfullmäktige inrättar Rågsveds naturreservat med det 

syfte, de föreskrifter och den avgränsning som framgår av 

bilaga 1 och 1.1 till förvaltningarnas gemensamma 

tjänsteutlåtande, samt att kommunfullmäktige fastställer 

skötselplanen i bilaga 2 till förvaltningarnas gemensamma 

tjänsteutlåtande som skötselplan för naturreservatet.   

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 



 

 Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2018-04-10 
 

 Sida 18 (27) 

 

  

 

 

 
 

 

Tekniska nämndhuset Fleminggatan 4 

Box 8136 

104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/miljoforvaltningen 

Miljöförvaltningens, exploateringskontorets och 

stadsbyggnadskontorets gemensamma tjänsteutlåtande från den 

23 mars 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) och Sabine Pettersson 

(L) föreslår att nämnden beslutar att avslå förvaltningens 

förslag till beslut och att därutöver anföra: 

 

 När Stockholm växer till en miljonstad är det viktigt att säkra 

platser för rekreation samtidigt som platser för 

bostadsbyggande och arbetsplatser pekas ut. Nya 

naturreservat i Stockholm ska inrättas med omsorg där 

betydande naturvärden för både människor och djur ska 

skyddas från exploatering. Platser där reservaten kan förena 

vår vision om storstadens puls med gröna, rofyllda miljöer. 

Miljöpartiet har i media uttalat att de vill skapa så många 

naturreservat som möjligt under mandatperioden. En politik 

vi inte instämmer med. Det finns inget egenvärde i att skapa 

naturreservat i sig, utan ett instrument som ska användas för 

att skydda och bevara viktiga natur- och rekreationsvärden. 

 

 Omgivningen i Söderort, där det nya reservatet föreslås, lider 

knappast av brist på grönytor snarare brist på insatser för fler 

arbetsplatser. Idag präglas Söderort av långt fler boende än 

arbetsplatser vilket bland annat leder till ökad trängsel i 

kollektivtrafiken och på genomfartslederna i Stockholm, i 

synnerhet under rusningstopparna på morgnar och kvällar. 

Istället för att lägga tid och resurser på ett nytt naturreservat i 

ytterstaden bör staden satsa på fler kontorsutrymmen och 

företagsområden där företag har möjligheter att långsiktigt 

planera och utveckla sina verksamheter. Detta är en 

prioriteringsfråga och rimmar väl med vad den rödgrönrosa 

majoriteten skriver i stadens budget för 2018: ”Planeringen 

för arbetsplatser är särskilt viktig för utveckling av 

ytterstaden, framförallt i söderort. Här vill staden vända den 

historiskt negativa trenden att antalet arbetsplatser inte ökat i 

takt med antalet bostäder.” Vi uppmanar därför majoriteten att 

göra slag i saken och agera i enlighet med stadens budget 

2018. 

 

3) Lars Jilmstad m.fl. (M) föreslår att nämnden beslutar enligt 

följande: 
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1 Förslaget till beslut avslås. 

2 Berörda nämnder ges i uppdrag att genomföra en 

utredning för Stockholms framtida grönstruktur med 

utgångspunkt i en prognostiserad befolkningsökning till 

år 2100. 

3 Därutöver anförs följande. 

 

Vi tar fasta på att stockholmarna värdesätter kombinationen 

av en tät levande stad och grönområden av hög kvalitet, ett av 

Stockholms mest signifikanta kännetecken är dess gröna och 

blå värden. I stadsplaneringen ska det därför vara självklart att 

verka för ekologiska värden, att bygga klimatsmart och till en 

rimlig slutkostnad för de boende. Det är en principiellt viktig 

fråga som ska gälla över hela staden, då ett större invånarantal 

ökar trycket på stadens parker, grönområden och 

vattenspeglar. För framtiden kommer det att bli allt mer 

väsentligt att peka ut strategiskt viktiga naturområden och att 

hantera bebyggelse vid och på vatten varsamt. Stadens 

grönområden och parker ska kvalitetssäkras och utvecklas, 

nya parker och träd ska anläggas som en naturlig del av 

stadsutvecklingsområden. Grönskan och vattnet ska utnyttjas 

för att förbättra stadsklimatet och mildra konsekvenserna av 

klimatförändringar. 

 

Särskilt i tätbebyggda stadsdelar är det viktigt att minska 

andelen hårdgjorda ytor och öka mängden grönska med fler 

träd, pocket-parker, planteringar och gröna tak. Men även i 

tidig områdesplanering är det väsentligt att ta höjd för 

grönstrukturer. I detta avseende handlar det om stadens 

markförvaltning, varför det är av principiell vikt att staden, 

det vill säga stockholmarna, har rådighet över marken inom 

kommunens gräns. Att överlåta till staten att äga rådighet över 

stora markarealer i Stockholms stad är att flytta frågan från 

den lokala demokratin till de statliga myndigheter som enbart 

utgår ifrån lagar och förordningar. 

 

Stockholms stad har redan idag, genom bland annat Plan- och 

bygglagen, fullgoda möjligheter att reglera användningen av 

stadens mark. Det innebär att det är fullt möjligt att skydda 

grönområden och parker för framtiden även utan att ge bort 

marken till någon annan instans. Det är dock viktigt att detta 

görs med sikte på hållbarhet över lång tid, eftersom 

kortsiktiga regleringar inte ger det skydd som behövs för 

helhetsperspektivet. 

 

Det är därför angeläget att berörda nämnder genomför en 

utredning för Stockholms framtida grönstruktur med 
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utgångspunkt i en prognostiserad befolkningsökning till år 

2100. I utredningen ska ingå att, utifrån en nationell 

benchmarking, föreslå konkreta åtgärder som syftar till att 

förbättra kvaliteten i och tillgängligheten till befintliga parker. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Rikard 

Warlenius (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) och Sabine Pettersson (L) 

reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

Lars Jilmstad m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), 

Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V) enligt 

följande: 

 

Genom beslutet att inrätta Rågsveds friområde som 

naturreservat uppfylls delar av Stockholms mål för hållbar 

mark- och vattenanvändning. Målet innebär att den blågröna 

struktur som är en förutsättning för bevarande av ett rikt växt- 

och djurliv ska utvecklas och funktionen bibehållas. Rågsveds 

friområde ingår i den strukturen i egenskap av kärnområde 

med ekologiskt särskilt betydelsefulla spridningszoner mot 

andra områden och som livsmiljö för skyddsvärda arter.  

 

Det är därför glädjande att vi nu kan gå vidare med att göra 

Rågsveds friområde till naturreservat. Det innebär att 

satsningar på att göra naturen mer tillgänglig kan genomföras, 

liksom viktig sanering i området. Rågsved friområde är också 

en viktig del av Stockholms övergripande grönstruktur och 

genom detta beslut kan spridningssambanden i 

Hanvedenkilen stärkas och säkras.   

 

Rågsved-Hagsätra är ett utpekat fokusområde för 

stadsutveckling i Stockholms nya översiktsplan. I området 

planeras för 3 000 nya bostäder med blandade 

upplåtelseformer. Särskilt viktigt är den sociala hållbarheten i 

projektet som ska bidra till att bryta den geografiska 

segregationen. Utvecklandet av de offentliga miljöerna är 

särskilt viktigt i arbetet med att bygga en stad som håller 

samman. Stadsdelen har genom Rågsveds friområde ett stort 

värde för boende i stadsdelen och staden, inte minst för 
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rekreation och de ekologiska värden området medför i staden. 

 

Det är en avvägning att planera  ett stadsutvecklingsområde 

med utgångspunkt i det blivande reservatets ekologiska 

kärnvärden och i samspel med närliggande stadsutveckling. 

Med liggande förslag får framtida Rågsvedsbor en långsiktigt 

god stadsmiljö med en bra blandning av utvecklad 

boendemiljö samt närhet till värdefull natur och rekreation. 

 

I Rågsveds friområde med omnejd sprudlar ett folkligt 

engagemang för kultur. Vi ser stora möjligheter att med detta 

beslut skapa en levande och trygg offentlig miljö i Snösätra 

industriområde, där de kulturella värdena och det folkliga 

engagemanget i området ska tillvaratas. Anledningen till att 

den större delen av det nuvarande industriområdet inte är en 

del av det föreslagna reservatet är just för att möjliggöra en 

framtida utveckling av en attraktiv publik miljö. För att 

komma fram till vad som är möjligt att göra på platsen krävs 

ett fortsatt utredningsarbete av berörda nämnder i samråd med 

boende och aktörer i området avseende möjligheter och 

kostnader. Det är angeläget att det folkliga engagemanget i 

stadsdelen tas tillvara i denna process.     

 

I anslutning till reservatet finns fest- och mötesplatsen 

Perssons betong, som även denna har en stor betydelse för det 

lokala kulturlivet. Det är därför viktigt att verksamheterna vid 

Perssons betong kan fortleva och utvecklas. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i förslag från vice ordföranden Jonas 

Naddebo (C) och Sabine Pettersson (L). 

 

 

 § 24 
Luften i Stockholm - Årsrapport 2017 
Dnr 2018-4321 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

årsrapporten för 2017. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 26 mars 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
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Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 25 
Ekdatabas – uppdatering och komplettering 
Miljöövervakning av biologisk mångfald 
Dnr 2017-16437 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

miljöförvaltningens rapport. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 

rapporten för kännedom till länsstyrelsen, 

exploateringsnämnden, trafiknämnden, 

stadsbyggnadsnämnden och stadsmuseet samt till samtliga 

stadsdelsnämnder. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 19 mars 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

 

 

 § 26 
Representanter till styrelsen i Svealands 
kustvattenvårdsförbund 
Val av ordinarie ledamot och ersättare 
Dnr 2018-4455 
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Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att utse Maria 

Östberg Svanelind som ordinarie ledamot och Juha Salonsaari 

som ersättare i Svealands kustvattenvårdsförbunds styrelse. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att översända 

information och kontaktuppgifter om valda representanter till 

Svealands kustvattenvårdsförbund. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 8 mars 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 27 
Dispensansökan från förbudet i 15 kap. 24§ miljöbalken 
att vid McDonald´s Sveriges restauranger få hantera 
frityrolja 
Dnr 2018-4697 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att avslå 

McDiensten Ekonomisk förenings (McDonald’s) 

förstahandsyrkande om att avvisa ansökan om dispens. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att bifalla 

McDiensten Ekonomisk förenings ansökan om dispens enligt 

15 kap. 25 § p. 1 miljöbalken för anlitande av McDonald`s i 

ansökan uppgivna nuvarande transportör för transport av 

spillfett och fett från fettavskiljare från McDonalds`s 

restauranger i Stockholms kommun. 
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Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 28 mars 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 28 
Remiss – Mer fastighetsnära insamling av 
förpackningsavfall och returpapper 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2018-5574 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 mars 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) 

och Sabine Pettersson (L) föreslår att nämnden beslutar att 

delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut och att 

därutöver anföra följande: 

 

Insamlingssystemet för förpackningar och returpapper har 

under lång tid haft behov av att reformeras för en mer 

lättillgänglig insamling och ökad materialåtervinning. 

Producentansvaret, som innebär att förpacknings- och 

tidningsindustrin ansvarar för insamlingen, är en bra princip 

men fungerar dåligt när en tredjedel av soppåsen består av 

förpackningar som ligger på förpackningsindustrins ansvar. 

Därför välkomnar vi att regeringen arbetat fram ett förslag i 
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frågan om ett utvecklat producentansvar. Stora problem finns 

med oklar ansvarsfördelningen, servicenivå, 

nedskräpningsproblem och otillräcklig utsortering av 

förpackningsavfall från annat avfall. Vi välkomnar många av 

de föreslagna ändringarna för att förtydliga 

producentansvaret, fler fossilfria förpackningar och mer av 

fastighetsnära materialinsamling. En viktig del av lösningen 

är att utforma insamlingssystemen så att en större andel av 

hushållens avfall kan lämnas på samma ställe eller i nära 

anslutning till fastigheten där man bor, en förenkling helt 

enkelt. 

 

Det vi däremot inte är nöjda med är att förslaget inte innebär 

ett högre miljömål och inte förankrats med allianspartierna i 

Riksdagen. De blocköverskridande samtal som tidigare fördes 

avbröts av regeringen. Branschen, kommuner och 

fastighetsägare efterlyser långsiktiga spelregler och tydliga 

mål för att kunna utveckla insamling och återvinning. Ett illa 

förankrat förslag riskerar tyvärr att bli ett slag i luften. 

Därutöver saknar vi förslag på hur vi kan samla in och 

återvinna mer kläder och textil. Idag saknas enkla sätt att 

lämna in kläder, och stora mängder textil som skulle kunna 

återvinnas går till förbränning. Dessutom har butikernas 

frivilliga textilinsamling dömts ut som olaglig av 

Naturvårdsverket. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Rikard 

Warlenius (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och 

Sabine Pettersson (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), 

Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V) enligt 

följande: 

 

Det är positivt att vi äntligen kan se ett omtag på ett område 

som berör så många människors vardagsliv. En väl 

fungerande källsortering och återvinning ger stora vinster för 

miljö- och klimat. Att källsortera måste vara enkelt och nära. 

Systemet för insamling av förpackningar och tidningar 

fungerar dock inte väl i dagsläget och de ”nya innovativa 

lösningarna” för insamling och för smartare förpackningar 
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som förväntades när systemet infördes har lyst med sin 

frånvaro. Vi har tidigare efterfrågat ett kommunalt 

helhetsansvar för insamling av förpackningar och tidningar. 

Att regeringen nu föreslår ett förstärkt producentansvar med 

kraftigt ökad servicenivå uppnår troligtvis samma resultat när 

det kommer till att stärka och förenkla insamlingen för 

kommunens invånare. I Stockholms stad arbetar vi just nu 

med att stärka servicenivån för stadens avfallshantering. 

Nästa steg är en automatisk sorteringsanläggning som från 

2021 kommer sortera ut matavfall, plast och metall från 

hushållsavfallet. I och med detta tar  staden ett större ansvar 

för att se till att vi inte skickar plast och metall till 

energiåtervinning utan till materialåtervinning. Källsortering i 

hemmet kommer dock fortfarande vara 

förstahandsalternativet och vi hoppas därför på att de nya 

kraven på ökad servicenivå för insamling av förpackningar 

och tidningar kommer följas av ett bättre och tätare samarbete 

mellan FTI och kommunen men även mellan FTI och 

fastighetsägare för att kunna ge bättre förutsättningar för nya 

platser i fler fastigheter för fastighetsnära insamling. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i förslag från vice ordföranden Jonas 

Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och Sabine Pettersson (L). 

 

 

 § 29 
Övrigt 
 

Deltagande i Förbundet för Allmänt Hälsoskydd (FAH) 

Kommunerna och Miljöns vårkonferens den 3-4 maj 2018 i 

Stockholm 

 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att nämnden får delta i 

Förbundet för Allmänt Hälsoskydd (FAH) Kommunerna och 

Miljöns vårkonferens den 3-4 maj 2018 i Stockholm med tre 

representanter från majoriteten och tre representanter från 

oppositionen. 

 
 § 30 

Förvaltningschefens information 
 

Förvaltningschefen Gunnar Söderholm informerar om att Daniel 

Persson tillträtt som ny avdelningschef för Livsmedelskontrollen. 

Förvaltningschefen Gunnar Söderholm informerar om 
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förvaltningens resultat med anledning av medarbetarenkäten 2018. 

Avdelningscheferna informerar om händelser som skett inom sina 

respektive verksamhetsområden. 

 
 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Lena Mittal 


